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Ref.: Helge Laursen 

INDLEDNING 
Formand Allan Feld bød velkommen til de 16 fremmødte medlemmer. 
Ole Jensen blev foreslået som dirigent, og blev valgt med applaus. 

 
BERETNING 
Formanden gennemgik årets forskellige aktiviteter, især omkring årets flyve-arrangementer: 
 
Standerhejsning i foråret var – som sædvanligt – kombineret med pladsdag. Mange gav et nap 
med at få hele området klargjort til den forestående sæson, herunder udjævning af en masse 
muldvarpeskud. Det var indledning til en ny sæson-krig mod de små bæster, men vi fik glattet ud, 
tromlet og klippet – og hejst standeren. 
 
Modelflyvningens dag i slutningen af maj begyndte desværre lidt skidt. Vores store klipper var til 
eftersyn, så vi havde kun den lille. Der var faldet meget regn i dagene forinden, så banen 
var ”tung”. Den lille klipper nåede desværre kun halvvejs igennem banen, før den gav op af 
overanstrengelse. Heldigvis fik vi hjælp udefra – et tidligere medlem stillede sin egen maskine til 
rådighed, så på selve dagen var banen ok. 
Der var mange besøgende – ikke mindst familier med børn. Muligheden for at prøve at flyve med 
de små Rookie-fly, som MDK havde skaffet mange af, var virkelig noget, der trak, og faktisk 
medførte det også, at vi fik et par nye medlemmer – far og søn… 
Formanden oplyste herunder, at der til et lignende arrangement i år allerede er indkøbt 20 Rookie-
fly hos MDK. 
 
Festugeflyvning 2022 - med start i silende regn. Over middag klarede det op, solen kom frem og 
smilene bredte sig. Så skulle der flyves, og det blev der. Felix Rasmussen fra Kolding, der er 
professionel showpilot hos Horizon-hobby, gav en imponerende opvisning med sin store 3-D model 
på 2,.60 meter. Vor egen Mikkel var stævnespeaker og forklarede de mange gæster om de 
forskellige fly, der var i luften, og om piloterne, der styrede. Alt i alt en skøn stævnedag med 
masser af fly i luften og rigtig pænt besøg.  
Succesen blev fulgt op om onsdagen, igen med pæn pilot-deltagelse, men naturligvis ikke så 
mange gæster, som i weekenden. 
 
Standerstrygningen i slutningen var en lidt blæsende og kølig omgang, men mange trofaste 
AMC’er var mødt frem og det blev da også til lidt hyggeflyvning, før og efter suppen fra Mou. 
Eneste lille kiks var, at vi helt glemte at stryge standeren. 
Nytårsflyvningen blev en noget forblæst begivenhed, hvor der kun blev fløjet småt. Formanden 
havde dog undervurderet fremmødet lidt, så der blev sendt bud  efter ekstra kransekage. Der blev 
varmet op indendøre,  hvor der så blev ønsket godt nytår med kransekage og boblevand. 
Beretningen blev godkendt af forsamlingen. 
 
  



 
 
 
 
 
REGNSKAB 
Kasserer Per Holm gennemgik årets regnskab. Det fremgik, at vi har haft en fremgang i 
medlemstallet, sådan at det ved året udgang er 108. Fremgangen skyldes bl.a. 11 
ungdomsmedlemmer, som er sponsoreret af Ung i Århus. 
Alt i alt lå indtægterne 6.000 Kr. under det budgetterede. Det skyldes færre indmeldelser og end 
overvurdering af indtægterne ved arrangementer og baneudlejning. Det gjorde udgifterne også, så 
vi endte med et driftsunderskud på 5.300 Kr. mod forventet 7.300 Kr. En væsentlig årsag er at vi 
havde afsat budget til etablering af de nye robotklippere, men de blev som bekendt forsinkede. 
De 60 TKr. som vi modtog i tilskud fra MDK til robotterne er ikke ført i regnskabet, men kun på 
balancen. Pengene er jo øremærket til indkøb af robotter. Det er så sket i skrivende stund. 
 
BUDGET 
Budgetforslag for det kommende foreningsår blev også gennemgået af Allan Feld. 
Vi har budgetteret forsigtigt på indtægtssiden i forhold til kontingenter og stævneindtægter. 
Der er sat 15Tkr. af til installering af robotterne som robothuse, elinstallation og forskelligt tilbehør. 
Det er nok et lidt knebent budget, som vi risikerer at overskride. Men heldigvis har vi lidt på 
kistebunden at supplere med. Vi har budgetteret et driftsunderskud på 2 Tkr. Der er ikke 
budgetteret med hensættelser til klubhus og plæneklipning i øvrigt. 
 
Budgetforslaget skal iht. vedtægter ikke til afstemning på generalforsamlingen, men blev modtaget 
med applaus. 
 
KONTINGENT 
Der var ikke forslag om ændring af medlemskontingentet. 
 
VALG 
Stig Christensen og Helge Laursen blev genvalgt til bestyrelsen for to år. 
Rasmus Glad Romlund blev genvalgt som revisor. 
Som suppleanter blev Henrik Andersen og Egon Stenderup genvalgt. 
Ole Jensen blev genvalgt som revisorsuppleant. 
 
INDKOMNE FORSLAG 
Der var ikke indkommet medlemsforslag til behandling. 
 
1.) Da det ikke var fremsat som forslag, spurgte Allan forsamlingen om lov til at foretage en 
redaktionel rettelse i vedtægternes §10 stk. k, som siger at referatet af en ekstraordinær 
generalforsamling skal offentliggøres i klubbladet. Da vi ikke længere har et klubblad giver det ikke 
mening. Forsamlingen tilsluttede sig den redaktionelle ændring. 
 
2.) Allan spurgte om generalforsamlingens holdning til at ændre vedtægternes §4 mht. kravet om 
at al flyvning skal være forsikret under Modelflyvning Danmark dvs. kræver MDK medlemskab.  
Det er en god paragraf der sikrer at alle der flyver på pladsen oppebærer en fuldgyldig lovpligtig 
ansvarsforsikring. Men det giver en udfordring i forhold til institutionelle medlemskaber, dvs. piloter, 
som flyver for en institution som fx politi, DR, universiteterne. Institutionerne er såkaldt 
selvforsikrende og ønsker ikke at give deres medarbejdere et medlemskab af MDK, der 
skattemæssigt vil blive betragtet som et personalegode. Forslaget er at disse institutionelle 
medlemmer eller gæstepiloter skal være undtaget for kravet om medlemskab af MDK, når de 
entydigt kan dokumentere at de er forsikrede gennem institutionen. 
Der var stemning for forslaget, og bestyrelsen fremsætter det til næstkommende 
generalforsamling. 
 
 



 
 
 
 
 
EVENTUELT 
 
AMC fylder 60 år i år. 
Formanden nævnte, at AMC i år har 60-års jubilæum. Forskellige muligheder for at festligholde 
jubilæet blev drøftet. Bestyrelsen arbejder videre med tanken om evt. at lave en festmiddag for 
medlemmer og ægtefæller/partnere. 
 
Vi skal i arbejdstøjet. 
Det blev drøftet at lave oversigt over forestående arbejde på pladsen, herunder mulighed for at få 
etableret en fast gruppe af medlemmer, der er til rådighed ved større arbejder. Medlemmerne blev 
opfordret til at sende forslag til arbejder ind til sekretæren på gunsmoke@youmail.dk. Der vil så 
blive udarbejdet liste over opgaver frem til pladsdagen i foråret. 
 
På samme måde er der opstillet en plan for ibrugtagning af de to indkøbte robotklippere. Visse 
arbejder skal være klar, når maskinerne ankommer fra forhandleren. Kontaktpersoner på opgaven 
er: Stig Christensen, Kurt Hevang og Helge Laursen. 
 
Nye støttemuligheder fra MDK 
Formanden omtalte den nye støttepulje der er på vej under MDK – forudsat at den stemmes 
igennem på det kommende repræsentantskabsmøde. 
Det vil i givet fald være muligt fremover at opnå 10-årige lån i forhold til medlemstal.  Lån kan kun 
optages til egentlige anlægsarbejder. Formanden vil snarest undersøge vores mulighed for at låne 
penge, f.eks. til etablering af nyt hegn ved standpladserne. 
 
Trafikstyrelsens §16 
Formanden gav en gennemgang af de nye såkaldt §16 regler (grundigt gennemgået i sidste nr. af 
Modelflyvenyt) set i forhold til AMCs flyveplads. Som væsentligt punkt nævntes ændrede regler fra 
de hidtidige MDK-regler for stormodeller på max. 25 kg til de nye luftfartsreglers max. 50 kg. 
Det blev diskuteret om flyvepladsen er egnet til 25Kg+ modeller og enden på det blev at vi ikke vil 
begrænse mulighederne på forhånd. 
 
Vores kasserer Per Holm orienterede om at klubben tegner en mobile-pay aftale med Nets, sådan 
at Pers private Mobile Pay ikke længere bruges af foreningen. Det er regnskabsmæssigt noget rod 
– ikke at der har været problemer, men det er vanskeligt at lave revisionsspor. 
 
Modelflyvningens dag 
Allan fortalte at klubben har indkøbt 20 stk. af MDKs små Rookie modeller formedelst 500 Kr. Vi får 
yderligere 10 eller 20 gratis ifm. med modelflyvningens dag hvis vi tilmelder et arrangement  -og 
det gør vi. Vi havde en rigtig god modelflyvningens dag i 2022 dels med opvisningen og dels med 
det lys de små rookie-modeller tændte i små drengeøjne, når de fik en model foræret. Ronnie 
agerede også byggeonkel og samlede nogle af ungerne til byggemøde i klubhuse. 
De overskydende modeller er siden bliver givet væk ved festugeflyvningen og når der har været 
familier på besøg.   
 
Ole Jensen takkede for god ro og orden og erklærede herefter generalforsamlingen for afsluttet. 
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